
Zápis z výroční členské schůze 
ZO Českého zahrádkářského svazu Chodov konané dne 23.11.2013 v restauraci Harmonie  

 
Přítomní delegáti :  viz presenční listina 
Program schůze:  Kontrola minulého usnesení a zpráva o činnosti za rok 2013 
    Návrh plánu činnosti pro r. 2014 
    Pokladní zpráva za rok 2012 
    Informace o změnách zákonů dotýkajících se zahrádkářů 
    Využití počítačů a internetu pro naši ZO 
    Dokumentace a prezentace činnosti ZO 
    Diskuse 
    Závěr a usnesení  
Schůzi řídil předseda ZO př. Jiří Žďárský, přítomno bylo 57 z 70  delegovaných zástupců z osad, tedy 
nadpoloviční většina a schůze byla tím usnášeníschopná. 
 
1.  Minulé usnesení - splněno 
 - účetní uzávěrka hospodaření za r.2012 byla provedena 31.1.2013 projednána výborem ZO a 
 zveřejněna na webových stránkách ZO 
 - uspořádán zájezd pro členy do Litoměřic 
 - uspořádána místní výstava  v Chodově 
 - vytvořeny webové stránky naší ZO 
 
2. Zájezd Litoměřice - uskutečnil se 19.září za nízké účasti cca 28 osob. Na dotaz proč se platí poplatek 
 200 Kč, zatímco shodný zájezd pro seniory od města je zdarma, je nutno uvést, že nám nikdo 
 neposkytuje dotace a ani nemůžeme dávat omezení pouze pro "nepracující důchodce". Také nenaplněný 
 autobus zbytečně zvyšuje ztrátovost zájezdu. 
 
3. Výstava v KaSSu proběhla 21.9. v rámci městské akce Chodovské posvícení. Díky tomu máme k 
 dispozici  výstavní prostory a zabezpečení akce od KaSSu zdarma. Je zarážející, že přestože je toto 
 jediná  roční veřejná prezentace zahrádkářů v Chodově, je podpora z osad už dlouhodobě velmi nízká. 
 Letos bylo naplnění výstavy "zachráněno" jen díky zajištění dalších externích vystavovatelů. Dík pak 
 nutno vyslovit všem, kteří se na výstavě podíleli jak exponáty, tak organizačně i osobní výpomocí. 
 Propříště jedině osobním projednáním účasti s lidmi z osad je možno zajistit dostatečné množství 
 exponátů. A to by mělo být úkolem správců osad. Řada osad vůbec nedodá ani jeden výpěstek pod 
 záminkou nejrůznějších výmluv a to je pak problém výstavu pořádat. 
 Neměli bychom se vzdávat této možnosti prezentace, nebo už s námi příště nebude počítáno a sál bude 
 nabídnut k výstavě jiným subjektům. 
 
4. Pokladní zpráva - př. Mazurová předložila pokladní zprávu za účetní rok 2012. Celkové hospodaření 
 končilo ztrátou 14470 Kč především díky započtení ztráty z plesu 2011. Podrobná zpráva byla k 
 dispozici na schůzi k nahlédnutí, vč. přehledu účelových prostředků osad. Zároveň již od léta byla 
 projednána  výborem ZO a je také zveřejněna na našich webových stránkách. 
 
5. Činnosti ZO pro r. 2014 - byly předloženy a odsouhlaseny návrhy: 
 -  zájezdy , na webu zajistí předseda nabídku zájezdů a do zvoleného termínu bude vyhodnocen ten,    
 který bude zajišťován. Můžete v menu Diskuse uvést i vlastní návrhy. 
 -  výstava,  uskutečnit opět v zářijovém termínu ve spolupráci s KaSSem. Správci osad  zajistí včas 
 propagaci mezi členy pro zajištění exponátů 
 -  využít nabídky televizního studia KaSS k natočení dokumentů dle aktuálnosti a akcí na osadách. 
 Prezentovány by pak měly být po odsouhlasení ze ZO ve zpravodajství v místní kabelové televizi. Je 
 však nutno předkládat  témata ke zpracování a spolupracovat pak při jejich natáčení. 
 - Spolupráce s ing. Buchtelem - dohodnout přednášky na téma Hnojiva a ochrana před škůdci a 
 Sadba,  sázení, roubování - zajistí předseda, zveřejnění na webu - jednatel. 



Získání sadby zeleniny - nabídku projednáme s ing. Buchtelem a zveřejníme v lednu na webových 
stránkách pro možnost předobjednávek. Sadba by měla být kvalitní a výrazně levnější než ve 
skleníkách v Chodosu. 
- Členská schůze v r.2014 - vzhledem  k přípravě nových stanov a k novému volebnímu období ČZS 
na roky 2015-2019 bude účelné vyčkat nejdříve zvolení republikových a regionálních orgánů svazu a 
změn které do té doby nastanou. Členskou schůzi  a volby zástupců naší ZO pak uspořádat buď 
závěrem roku 2014 nebo nejpozději v 1.Q. 2015. 
- Rukověti zahrádkáře 2014 - byly na schůzi rozdány zástupcům osad.  Nahlašte předsedovi případný 
 nedostatek v počtu, pokusí se zajistit další ze Sokolova. 

  
6. Webové stránky naší ZO :              www.zahradkari/zo/chodov 
 Problém komunikace a včasné informování členské základny mohou řešit vytvořené webové stránky 
 naší chodovské organizace. Přístup k internetu a základní dovednosti mají dnes již mnozí zahrádkáři a 
 většina správců osad. Kde jste tak ještě neučinili, zveřejněte odkaz na vývěskách v osadách. A zároveň 
 staňte se prostředníky pro ty, co k webovým stránkám přístup nemají. Věříme, že tento způsob 
 komunikace se časem vžije.  
 
7. Změny zákonů - v letošním roce nabyly platnosti 2 zákony, které se mohou dotýkat zahrádkářů: 
 -  zákon č. 503/2012 Sb. omezuje předkupní právo státu při prodeji zahrádek na max. 5 let od zápisu do 
 katastru nemovitostí. 
 -  novela stavebního zákona 2013 přináší úlevy v povolování posouzení a ohlašování drobných staveb. 
 Přesto zůstávají dost často omezení vzhledem k  územním plánům a rozhodnutím města. 
 V podrobnostech odkazujeme opět na naše webové stránky. 

-  v nadcházejícím roce 2014 začne platit nový občanský zákoník v jehož rámci dojde jistě k řadě změn 
i pro zahrádkářské organizace. Očekáváme, že v tomto směru nás budou republikové orgány svazu 
instruovat jak postupovat. 

 
8. Poznámky k evidenci členů - je na správcích osad, aby udržovali aktuálnost údajů. Pokud se jedná o 
 nové členy vyplněnou přihlášku (včetně uvedení předchozího-končího člena) doručte jednateli ZO . 
 Postup i vzor vyplnění najdete na webových stránkách. Pokud se jedná jen o změnu údajů, např.adresy, 
 stačí změny zaslat e-mailem. 
 
9. Územní sdružení Sokolov v letošním roce vyhodnotilo naši ZO jako nejlepší /odměna 1000 Kč/ a v 
 rámci ZO př. Königsmarka za propagaci - tvorbu webových stránek. 

Rokem 2014 bude končit pětileté volební období organizačních jednotek ČZS, bude nutno provést 
volby orgánů na členských schůzích. 

 
9. Dokumentace a presentace naší činnosti 
 Při zajišťování akcí (výstava, zájezd, přednáška, schůzka a pod.) by měl být organizátorem dopředu 
 dohodnut vždy člen, který bude zajišťovat fotodokumentaci, či jen stručnou zprávu o tom, co se dělo. 
 Tyto dokumenty pak  soustředit u správce webových stránek, na kterých je možno je vhodně uveřejnit 
 nebo i jen uložit (třeba neveřejně) pro pozdější využití. 
 Jednou z možností je vytvoření presentace z fotografií na téma např. "Co se do výstavy nevešlo" a tu 
 pak promítat na plátno při naší výstavě. Nápady na jiná témata nabídněte. 
 
10. Diskuse 
 - Na osadě 12 nechce několik zahrádkářů být nadále členy ČZS a požadují vyplacení podílu z 
 účelových prostředků vedených na podúčtu osady. Jak řešit tuto situaci? V tomto směru bude učiněn 
 dotaz na ústředí ČZS. 
 - Krmítka pro drobné ptactvo na zahrádkách chraňte před kočkami vhodným umístěním nebo drátěnými 
 zábranami. 
 Ples nebudeme konat - je to příliš nákladná záležitost - viz ples v r.2011. 
 
11. Usnesení - výroční schůze: 
 - schvaluje informace a zprávu předsedy ZO o činnosti v r. 2013 



 - schvaluje pokladní zprávu za r. 2012, hospodaření za rok 2013 poskytne pokladní až po účetní   
 uzávěrce roku 
 - souhlasí z úhradou občerstvení na této schůzi z prostředků ZO 
 - schvaluje předložený návrh činosti na r. 2014 
 - ukládá správcům osad aktivně přesvědčovat členy k poskytování výpěstků pro zářijovou výstavu 
 
 
 
 
 Jiří Žďárský – předseda ZO ČZS Chodov                            Zapsal: J. Königsmark 
                                                                                                          Chodov 30.11.2013 


